
LIKVIDACE SOLÁRNÍCH PANELŮ A DALŠÍCH ZAŘÍZENÍ 
 

Tento článek velmi zajímavým způsobem pojednává o požadavcích obcí a měst 

směřovaných k vládě této republiky na zajištění likvidace solárních panelů po ukončení jejich 

provozu. 

 

Je nepochopitelné, že svaz měst a obcí může žádat po státu, aby z peněz daňových 

poplatníků zajistil jejich likvidaci. Vždyť to je vždy jen obec, která v rámci svých pravomocí, a ze 

své vlastní vůle, podepisuje příslušné smlouvy. Je tedy i na ní jak si smluvně zajistí likvidaci. A 

pokud si to smluvně nezajistí, tak nemůže chtít po státu, aby z peněz daňových poplatníků platil za 

škody vzniklé obci neschopností (neochotou, liknavým přístupem k situaci?) jejích představitelů při 

jednáních a podpisu smluv. Byla to přece obec, kdo se směle pustil do velkého projektu, v řadě 

případů bez ohledu na názory svých občanů, a také bez dostatečného množství informací. Mělo by 

tedy být jen na obci, jak vzniklé problémy vyřeší. 

 

Analogicky lze problematiku vztáhnout i na likvidaci větrných elektráren po ukončení jejich 

provozu. Je proto možno takto uvažovat i o likvidaci VTE, jejichž výstavba je plánována v katastru 

obce Borová. Smlouva uzavřená mezi obcí a investorem žádným způsobem jejich likvidaci neřeší, 

není tedy známo kdo, kdy a zejména na čí náklady likvidaci provede. Stejně tak není nijak řešen tok 

finančních prostředků primárně určených na jejich likvidaci. Vedení obce Borová bylo ze strany 

občanů navrhováno zřízení garančního fondu, ve kterém by již od počátku byly vloženy finanční 

prostředky ve výši odpovídající nákladům na likvidaci VtE, bez možnosti jejich použití jiným 

způsobem. Tedy pro každý případ by byly peníze na likvidaci k dispozici. Tento návrh však 

vyslyšen nebyl.  

 

Pravdou ovšem je, že v převážné většině obcí v době, kdy zařízení budou dosluhovat, budou 

v obecních zastupitelstvech jiní lidé, než kteří do této situace obec přivedli. Protože řešení problémů 

s likvidací (a nejen s ní) bude v té době jen a jen na nich, určitě by bylo vhodné jim situaci usnadnit 

a budoucím možným problémům předejít již v počátku kvalifikovaným přístupem směřujícím 

k uzavírání smluvních vztahů, účelovým změnám územních plánů a dalším aktům, v ideálním 

případě tím, že se do takto rizikových projektů vůbec nepustí. 

 

I zde je odkaz na citovaný článek. Po jeho přečtení se zaměřte i na diskusi, která je k článku 

vedena, velmi zajímavý je úvodní příspěvek pana Urbana, od něhož se celá diskuse odvíjí. 

 

POZNÁMKA 

 

Smlouva o spolupráci obce Borová s investorem společností OSTWIND je vyvěšena na 

webu obce Borová www.borovaunachoda.cz a také na webu http://www.vetrne-elektrarny-

borova.webnode.cz 
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